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Objem veřejných stavebních zakázek v pololetí klesl o 11 procent 
Stavební firmy získaly v letošním prvním pololetí v ČR od veřejné správy 1850 zakázek za cel-

kem 43,1 miliardy korun, což je v porovnání se stejným obdobím loňska o 10,9 procenta méně. V 
prvním čtvrtletí ale objem zakázek klesl meziročně dokonce o 31,4 procenta. 

Hodnota zadaných zakázek na pozemní stavby, tedy hlavně na budovy, se za prvních šest měsíců 
propadla meziročně o 27,6 procenta na 12,19 miliardy korun. Objem zakázek na inženýrské stavby 
také klesl, ale jen o dvě procenta na 30,87 
miliardy korun. 

„Reálný pokles hodnoty zadaných zakázek v 
prvním pololetí 2013 byl přitom ještě výraz-
nější, protože do 31. března 2012 byla povin-
nost zveřejňovat podlimitní veřejné zakázky s 
hodnotou do šesti milionů korun bez DPH, po 
novelizaci zákona o veřejných zakázkách byl 
tento limit snížen na tři miliony korun bez 
DPH,“ upozornil ředitel pro inženýrskou čin-
nost ÚRS Praha Zdeněk Kunc. Připomněl, že 
od počátku roku také vzrostla sazba DPH u 
stavebních prací o jeden procentní bod. 

Největší objem veřejných zakázek získala v prvním pololetí společnost Eurovia CS, která vyhrá-
la tendry za 4,07 miliardy korun. Z dalších 1,96 miliardy korun bude mít podíl ve sdruženích s 
jinými firmami, uvedla společnost ÚRS Praha. 

Mezi zadavateli zakázek výrazně klesl podíl měst a obcí, hodnota jimi vypsaných zakázek se 
snížila o 41,6 procenta na 16,33 miliardy korun. U vládního sektoru hodnota meziročně naopak 
vzrostla o 51,1 procenta na necelých dvacet miliard korun a u ostatních zadavatelů klesla o 5,4 
procenta na 6,73 miliardy korun. Největší objem zakázek zadala Správa železniční dopravní cesty 
(SŽDC), bylo to celkem 19 zakázek za šest miliard korun. 

Hodnotu jedné miliardy korun přesáhlo osm zakázek. Největší zadanou veřejnou zakázkou bylo 
odstranění starých ekologických zátěží po těžbě ropy u Moravské Nové Vsi za takřka dvě miliardy 
korun, kterou zadal státní podnik Palivový kombinát Ústí. Následovala modernizace železniční 
trati Tábor - Sudoměřice u Tábora za 1,74 miliardy korun zadaná SŽDC, kterou získala společnost 
OHL ŽS. Fyzikální ústav AV ČR zadal sdružení firem stavbu výzkumného centra ELI, jehož první 
etapa vyjde na 1,67 miliardy korun. 

Bude se stavět příliš málo, kritizují stavebníci ministerstvo 
Nových staveb na silnicích a železnicích přibude v následujících sedmi letech příliš málo, vyčítá 

Svaz podnikatelů ve stavebnictví (SPS) ministerské strategii rozvoje dopravní infrastruktury pro 
roky 2014 až 2020. Koncepce je poplatná přetrvávající strategii škrtů, stěžují si dál stavebníci a 
říkají, že podle materiálu čeká stavebnictví 
pokračování chudých let. Strategii, které dnes 
končí doba pro podání připomínek, musí 
schválit nová vláda. 

SPS kritizuje dále nedostatečný důraz na 
projektovou přípravu a znatelný ústup od sna-
hy financovat stavby s přispěním soukromých 
peněz formou takzvaných PPP projektů. 

Budoucí rozvoj infrastruktury se soustředí 
výhradně na stavbu projektů, na které je mož-
né získat finance z Evropské unie. Další důle-
žité komunikace, které se nevejdou do škatul-
ky evropsky významných staveb TEN - T, se 
kvůli nedostatku peněz ze státního rozpočtu 
stavět nebudou. Dokončení rozestavěné dálnič-
ní sítě v dohledné době a rozvoj komunikací tak, aby ČR nezaostávala proti okolním zemím. Infra-
struktura potřebuje ročně zhruba 90 až 100 miliard korun. Rozvojový materiál počítá se stavbami 
za 70 miliard korun ročně, ani tato dotace ale není jistá. 

S potřebou udržet dlouhodobě investice na úrovni 90 miliard souhlasí Petr Moos ze stavební 
fakulty ČVUT. Přiškrcení rozpočtu v minulých letech se ale negativně nepromítlo jen do utlumení 
staveb dopravní infrastruktury, ale například i energetiky a rozvoje komunikačních technologií, 
dodal s tím, že za nedostatek zdrojů plynoucích do staveb tak nelze kritizovat resort dopravy. 

TÉMA: Renovace bytových objektů 
Dobrý starosta už zajistil účinná opatření 
Stavební úpravy vstupních portálů 
Vývoj izolačních a sanačních omítek 
Ochrana fasády 
Zateplování obvodových plášťů 

PŘÍPRAVA STAVEB 
Standard pro řízení stavebního projektu 

TECHNOLOGIE – KONSTRUKCE 
Falcované tašky pro soulad s okolím 
Vysokohodnotný beton Trojského mostu 

RENOVACE 
Barokní domy pro současné bydlení 

ZAJÍMAVÁ STAVBA 
Příspěvek k revitalizaci panelových objektů 
Domy pro seniory 

MATERIÁLY 
Fasáda a střecha chrání bezpečně dům 
Nadkrokevní tepelná izolace 
Trendové podlahy s třetím rozměrem 

TZB 
Revize a kontroly plynu mají nedostatky 
Nové standardy v energetické náročnosti 

STROJE – ZAŘÍZENÍ 
Zorientujte se v labyrintu užitkových vozů 
Přívěsy a návěsy pro stavebnictví 

EKONOMIKA 
Stavbařům by mohly pomoci povodně 
Červnové zakázky spadly o třetinu 

LEGISLATIVA 
Poradna 

PŘÍLOHA: Energeticky úsporné stavby 
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Stavební společnosti D.I.S. loni klesl obrat 
Brněnské stavební společnosti D.I.S., spol. s r.o. loni klesl 

obrat o zhruba 150 milionů na 610 milionů korun. Obrat fir-
mě klesá čtvrtým rokem v řadě. Nejvyšší byl v roce 2008, kdy 
překročil 900 milionů korun. Firma vydělala po zdanění 53 milionů korun. 

„Rok 2012 byl pro společnost rokem nelehkým. Situace v tuzemském stavebnictví se nijak ne-
zlepšila, ba naopak. Zakázek, které v minulých letech tvořily nosný program společnosti, výrazně 
ubylo, a na trhu tak vznikl přetlak nesoucí s sebou další zostření konkurenčního boje,“ uvedl Ri-
chard Lang z vedení společnosti. 

Doplnil, že se firma musela potýkat s bankroty části dodavatelů, což negativně ovlivnilo realiza-
ci některých zakázek. Společnost naopak uspěla v soutěžích, které vypisovali správci jednotlivých 
povodí, nebo v tendrech na dostavby kanalizací a čistíren odpadních vod. 

D.I.S. vznikla v roce 1992. Od roku 2009 patří do jejího výrobního programu také oblast pozem-
ního stavitelství. Majitelem D.I.S. je od předloňska jihlavská PSJ. Drží podíl 65 procent. Menšino-
vý podíl 35 procent má původní majoritní vlastník - nizozemská společnost Devontaine N.V. 

Korado po roce ztráty vykázalo zisk 
Společnost Korado z České Třebové na Orlickoústecku 

meziročně vykázala o dvě procenta lepší tržby. Výrobce 
radiátorů loni utržil 1,59 miliardy korun. Po předloňské ztrátě 81 milionů korun vykázal zisk 25 
milionů korun. 

„Cílem roku 2012 bylo udržení stávajících tržních podílů a přiměřené marže, která by umožnila 
společnosti vyrovnané hospodaření a snižování zadluženosti,“ uvedl předseda představenstva 
František Menclík. 

Firma je především závislá na vývoji stavebnictví. Už na začátku hospodářské krize zavedla 
úsporná opatření včetně toho, že postupně propustila desítky lidí. V roce 2009 ještě zaměstnávala 
v průměru 660 lidí, loni měla 437 pracovníků. V roce 2009 se firmě propadly tržby o 24 procent. 

Množství vyrobených topných těles se ve společnosti snižuje od roku 2006, kdy produkce činila 
rekordních 2099 milionů kusů a postupně klesala až na loňských 998 milionů kusů. 

OHL ŽS dokončila zakázku na Slovensku 
Sdružení stavebních firem, jehož lídrem byla brněnská 

OHL ŽS, dokončilo na Slovensku modernizaci železniční 
tratě mezi Novým Městem nad Váhem a obcí Zlatovce. Stavební práce, které trvaly téměř čtyři 
roky, vyšly na 232 milionů eur (téměř šest miliard korun). 

Úsek Nové Město nad Váhem - Zlatovce je dlouhý 17,5 kilometru. Navazuje na již modernizo-
vanou část trati od Bratislavy. Stavebníci museli mimo jiné prorazit železniční tunel pod Tureckým 
vrchem. Zhotovitelem stavby bylo sdružení Nové Mesto nad Váhom - Zlatovce 2009, které kromě 
OHL ŽS tvořily Skanska BS, VÁHOSTAV - SK, Doprastav a ELTRA. Financování projektu bylo 
zajištěno z Fondu soudržnosti EU a spolufinancováno ze slovenských zdrojů v rámci Operačního 
programu doprava 2007-2013. Přípravné práce byly zahájeny 29. září 2009. 

Tunel u Ejpovic postaví Metrostav 
Antimonopolní úřad potvrdil vítězství Metrostavu v tendru na stavbu želez-

niční trati mezi Plzní a Rokycany. Společnost Skanska, která skončila v sou-
těži druhá, neuspěla s rozkladem, jímž se pokoušela výsledek zvrátit. Součás-
tí trati je nejdelší český železniční tunel u Ejpovic. 

Rozhodnutí úřadu potvrdil mluvčí Správy železniční a dopravní cesty 
(SŽDC) Pavel Tesař. „Pro nás to prakticky znamená, že můžeme uzavřít v příštích týdnech smlou-
vu s dodavatelem a začít stavět.“ 

Skanska skončila v tendru za Metrostavem, který nabídl v soutěži, jež původně počítala s nákla-
dy 7,5 miliardy korun, cenu 3,97 miliardy korun. Nižší ceny dosáhl Metrostav jinou technologií 
stavby tunelu. Zatímco Metrostav nabídl metodu s razicím štítem, Skanska podle projektu chtěla 
tunel vrtat a odstřelovat. Její nabídka byla 4,75 miliardy korun. Podle Skansky zvolil Metrostav 
takový způsob hloubení tunelu, který neodpovídá zadávací dokumentaci. 

Českomoravskému cementu klesl zisk i tržby 
Akciová společnost Českomoravský cement, sídlící v Mokré-

Horákově na Brněnsku, loni vydělala 777 mil. korun. Zisk firmy 
podruhé od roku 2006 klesl pod jednu miliardu. Oproti roku 2011 
klesl dokonce o 166 milionů korun. Také tržby za prodej vlastních výrobků a služeb společnosti 
jsou meziročně nižší, klesly na 2,82 miliardy. Firma čelila zhoršujícím se podmínkám na trhu se 
stavebními materiály. „Celková spotřeba cementu v ČR se dostala na rekordně nízkou úroveň 
3,422 mil. tun, což znamenalo pokles o devět procent oproti roku 2011,“ uvedl předseda předsta-
venstva Českomoravského cementu Jan Hrozek. Podle něj si firma udržela postavení lídra trhu, 
klesl jí ale prodej cementu o 10 %. Největší díl poklesu se týká výroby transportního betonu. 

Miliarda na obnovu po záplavách 
Ministerstvo pro místní rozvoj plánuje na 

obnovu majetku zničeného povodněmi po-
skytnout 950 milionů korun. Většinu peněz by 
měly získat obce. Navýšení však musí ještě 
schválit vláda. Program včetně podmínek pro 
získání dotace chce MMR vyhlásit v srpnu v 
rámci Strategie obnovy území. 

ÚOHS vadí postup profesních komor 
Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže 

vadí postup některých profesních komor. Je-
jich chování může omezovat hospodářskou 
soutěž. ÚOHS kritizoval například chování 
Exekutorské komory České republiky a České 
komory architektů. 

Stavba obchvatu Znojma 
Dlouho připravovaná stavba obchvatu Znoj-

ma by mohla pokračovat už v příštím roce. 
Ředitelství silnic a dálnic hodlá vypsat soutěž 
na zhotovitele druhé části obchvatu ještě letos, 
příští rok by mohly začít stavební práce. 

Vzdušné lázně a koupele 
V soukromém zámku v Hrádku u Sušice 

vznikají vzdušné lázně a koupele. Projekt 
přijde na 20 milionů korun. Z toho zhruba 
polovinu bude tvořit dotace EU z ROP Jihozá-
pad na obnovu šumavské lázeňské tradice. 
Informaci poskytl Pavel Lejsek, jehož firma 
Šumavaplan zámek koupila v roce 2000 a od 
té doby ho opravuje. 

Ostrava žaluje Amádeus Real 
Ostrava podá žalobu na společnost Amádeus 

Real, která v centru města chystala stavbu 
nákupního centra. Soudně se tak chce domoci 
téměř 7,5 mil. korun. Požaduje zaplacení le-
tošní splátky kupní ceny pozemku ve výši 
4,15 mil. korun, dále pak 1,3 mil. korun jako 
pokutu za prodlení a další dva miliony korun 
za porušení povinností spojených s podáním 
žádosti o vydání územního rozhodnutí. 

Kuřim chystá stavbu sportovní haly 
Za dva až tři roky by chtěli mít v Kuřimi na 

Brněnsku novou sportovní halu, která pojme 
200 až 300 diváků. Stát by měla 60 až 70 
milionů korun, letos chce radnice dokončit 
územní řízení. 

Praha dala zelenou přestavbě čistírny 
Praha dala zelenou přestavbě ústřední čistír-

ny odpadních vod na Císařském ostrově, jejíž 
příprava začala před zhruba patnácti lety. 
Rada schválila výstavbu nové vodní linky za 
5,8 miliardy korun bez DPH. Kvůli hrozbě 
pokut ohledně čistoty vypouštěných vod by 
měla být linka dokončena do konce roku 
2017. Praha ji zaplatí z poplatků za vodné a 
stočné a z rozpočtu města. Na evropské dota-
ce kvůli dlouhodobé a nevypověditelné 
smlouvě s provozovatelskou firmou Veolia 
nedosáhne. 

Brnu začne sloužit nová retenční nádrž 
V Brně začne od srpna sloužit při vydatných 

deštích nová retenční nádrž v Jeneweinově 
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ulici. Díky ní se nebude dostávat znečištěná 
voda do Svratky, která se poblíž stéká se Svi-
tavským náhonem. Stavba za více než 580 
milionů korun dokáže zachytit 8600 metrů 
krychlových vody. 

Slováci proti černým stavbám 
Dlouhodobý problém s černými stavbami na 

Slovensku chce stát vyřešit jejich bouráním. 
Nově by úřady už neměly mít možnost doda-
tečně schválit stavbu, která byla zahájena bez 
příslušných povolení. Toto opatření by se 
mohlo dotknout několika větších staveb a také 
mnoha nelegálně postavených příbytků v osa-
dách u měst a vesnic, ve kterých žijí hlavně 
sociálně odkázaní občané. 

V areálu ZČU se staví čtyři výzkumná centra 
Čtyři obří stavby špičkových vědeckých 

center za necelou jednu miliardu korun bez 
DPH má nyní rozestavěné Západočeská uni-
verzita (ZČU) ve svém kampusu vedle prů-
myslové zóny Borská pole. Jde o přístavbu 
knihovny, centrum kybernetického výzkumu, 
centrum technického a přírodovědného vzdě-
lávání a výzkumu a před zahájením je projekt 
Regionálního inovačního centra elektrotechni-
ky RICE. 

Omezení snížení poplatků za zábor půdy 
Sněmovna omezila Senátem navrhované 

poplatky za zábor půdy pro zvětšování prů-
myslových zón. Poslanci se naopak rozhodli, 
že zvýší ochranu kvalitní zemědělské půdy 
prvního a druhého stupně bonity, jak to dopo-
ručil její zemědělský výbor. Senátní novela 
zákona o ochraně zemědělského půdního fon-
du měla za cíl snížit poplatky za zábor půdy 
pro zvětšování průmyslových zón na úroveň 
platnou před třemi lety. Novelu v podobě, v 
jaké ji schválili poslanci, nyní dostane opět k 
projednání Senát. 

Domažlice žádají EU o dotaci na pivovar 
Domažlice požádaly Evropskou unii o dota-

ci na rekonstrukci památkově chráněného 
pivovaru z roku 1720, z něhož vznikne kultur-
ní a společenské centrum. Připravují ji tři 
roky. První ze tří etap přijde na 32 milionů 
korun. Poté už by objekt fungoval pro veřej-
nost a následovala by výstavba sálů a knihov-
ny a nakonec pivovaru, který zaplatí radnice 
ze svého. 

Přestavba Průmyslového paláce bude chudší 
Praha se definitivně vzdá plánu na náklad-

nou přestavbu Průmyslového paláce a části 
areálu Výstaviště, která měla vyjít na více než 
tři miliardy korun. V úterý rada patrně rozhod-
ne o ukončení smlouvy s architekty z Ciegler 
Marani Architekts, kteří měli k přestavbě vy-
pracovat projekt za 200 milionů korun. 

Firmy na internetu shání stavební práce 
České firmy a podnikatelé nejčastěji na 

internetu shání dodavatele stavebních prací a 
materiálů. Oblíbené jsou rovněž dodávky 
dřeva nebo dopravní služby. Vyplývá to ze 
statistiky serveru ePoptávka.cz. 

RD Rýmařov úspěšně prodal v Polsku prvních 42 bytů 
Česko-polský developer RD Polska, ve kterém 

má majoritu česká stavební společnost 
RD Rýmařov, úspěšně dokončil první etapu 
výstavby bytů v polské Lodži, která zahrnuje 64 
bytů. Většina stavebních dílů byla vyrobena a 
dovezena z Rýmařova. 

„Letos na jaře jsme dokončili první etapu na-
šeho projektu a v tuto chvíli již máme prodáno 
na 42 bytů. Celý bytový komplex je postaven na 
bázi lehké prefabrikace dřeva, a to pro objekty 
o 4 podlažích,“ uvedl jednatel RD Rýmařov Ing. 
František Příkaský. 

V Lodži investoval RD Rýmařov prostřednictvím své dceřiné firmy zatím více než 100 milionů 
korun. Nové byty o velikostech 2+1 (49 m2) a 3+1 (61 m2) se prodávají od 4300 zlotých za m2 
(25 774 korun za m2). Byty stojí na předměstí Konstantin Lodžsky. 

„Polská legislativa silně podporuje nové bydlení. Dle našich plánů a po komerčním úspěchu 
u našich polských zákazníků pokračujeme ve výstavbě druhé etapy tohoto projektu. V plánu je 
stavba 96 bytů, které budou dokončeny do konce roku 2014. Bytová výstavba naší technologií je 
velmi moderní a máme ji vyzkoušenu jak u nás, tak například na trzích v Rakousku,“ uvedl Pří-
kaský. 

V roce 2012 firma postavila na 485 domů, což je druhý nejvyšší počet za posledních 10 let. Nej-
prodávanějším domem byla řada NOVA 101 v ceně okolo dvou milionů korun, kterou si pořídilo 
212 zákazníků. 

První tuzemský developer vstoupil do Asie 
Společnost FINEP oznamuje jako první český 

developer vstup do Asie. Pro expanzi svých 
aktivit si vybrala Mongolsko, konkrétně pak 
jeho třetí největší město - Erdenet. Tímto kro-
kem zároveň vyvrcholila dlouhodobá spoluprá-
ce s českou poradenskou společností ABP Con-
sulting, která se na místní trhy dlouhodobě spe-
cializuje. 

FINEP v těchto dnech zahajuje výstavbu pi-
lotního projektu – nové obytné čtvrti „Euro Eko 
Tugul“ v Erdenetu, ve které bude postupně postaveno celkem 2000 nových moderních bytů. První 
etapu výstavby tvoří 2 bytové domy s celkem 126 byty. Celková rozloha všech etap projektu je 44 
hektarů, celková výše investice cca 2 miliardy korun. 

„Projekt byl vybrán v rámci Mezivládní dohody mezi mongolskou a českou stranou o podpoře 
investic,“  říká Tomáš Pardubický, generální ředitel společnosti FINEP, a dodává: „Česká republi-
ka má v Mongolsku velmi dobré jméno, mimo jiné proto, že mnoho místních obyvatel v České 
republice (respektive v Československu) historicky studovalo. FINEP se stal prvním českým deve-
loperem, který v Mongolsku zahájil developerský projekt.“ 

Celý projekt vzniká v rámci celostátního programu, jehož cílem je vyřešit naléhavý nedostatek 
bydlení pro místní obyvatele. Více než 75 % mongolské populace žije v tradičních jurtách, které 
dnes již nevyhovují podmínkám moderního života. Vládní program počítá s výstavbou 100 tisíc 
nových bytů v Erdenetu a v hlavním městě Ulánbátaru. 

PPF kupuje obchodní centrum v Holandsku 
Skupina PPF nejbohatšího Čecha Petra Kellnera vstupuje na holandský realitní trh. Evropská 

realitní divize skupiny - PPF Real Estate - se dohodla se skupinou AXA Real Estate na koupi šesti 
kancelářských budov a obchodního centra za 140 milionů eur. 

Obchodní centrum o rozloze 13,9 tisíce metrů čtverečních leží pro změnu necelých osmdesát 
kilometrů od hlavního města v Drontenu. 

Všechny budovy dohromady nabízejí sto tisíc metrů čtverečních pronajímatelné plochy a roční 
hrubý výnos kolem dvanácti procent z celé investice. Míra neobsazenosti činí 22 procent. 

Divize PPF Real Estate je součástí mateřské holdingové společnosti PPF Real Estate Holding, 
která investuje do nemovitostí hlavně ve střední a východní Evropě. Kromě PPF Real Estate, jež se 
stará o evropské realitní investice, patří do společnosti také PPF Real Estate Russia. Ta má na sta-
rosti správu realit v Rusku, které jsou pro celou skupinu PPF strategicky významné. 

Loni PPF Real Estate Holding zahájila výstavbu několika významných projektů, mezi něž patří 
například kancelářský komplex Comcity v Moskvě o celkové ploše 420 tisíc metrů čtverečních. 
Do něj společnost investuje miliardu eur. 

V Česku staví holding mimo jiné multifunkční budovu LINE o přibližné rozloze 16 tisíc metrů 
čtverečních. Budova vyroste na Vítězném náměstí v Praze 6. Loni také odstartovala výstavba ad-
ministrativních budov v Praze 7. Mezi nedávné akvizice PPF Real Estate patří také kancelářská 
budova v Berlíně, kterou skupina koupila za 43 milionů eur. 
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Daniel Sys se stal 
generálním ředitelem 
KUHN - BOHEMIA 
a.s., která je výhradním 
prodejcem stavebních 
strojů Komatsu v České 
republice. Po téměř dva-
ceti letech tak nahradil 
Petera Gera. V oblasti 
stavebnictví pohybuje již několik let. Velké 
zkušenosti získal během devítiletého působení 
ve společnosti Phoenix-Zeppelin, která je 
výhradním prodejcem stavebních strojů Cater-
pillar. Pět let v ní zastával pozici obchodního 
ředitele, kromě prodeje stavebních strojů se v 
oblasti obchodu věnoval také prodeji manipu-
lační techniky Hyster a Clark. Před nástupem 
do KUHN - BOHEMIA a.s. působil v letech 
2012 - 2013 na pozici obchodního ředitel Re-
nault Trucks CR. 

John Verpeleti byl 
povýšen do pozice 
předsedy správní rady 
pro východní Evropu 
Colliers International. 
Dříve zastával pozici 
výkonného ředitele 
investičních služeb pro 
východní Evropu. John 
Verpeleti, původem z 
Austrálie, pracuje ve střední a východní Evro-
pě od roku 1991. Je uznávaný jako manažer 
v oboru realit, v minulosti zastával také ve-
doucí pozice v AXA Real Estate Investment 
Management. 

• Realitní „Oskaři“ letos již popatnácté 
Soutěž „Best of Realty - Nejlepší z realit“ 
otevírá již svůj 15. ročník. Za dobu trvání bylo 
do klání o titul přihlášeno více než 500 projek-
tů z celé České republiky. O nominaci na oce-
nění se až do 6. září 2013 mohou ucházet 
tuzemské stavby dokončené a zkolaudované 
po 1. lednu 2012. Dějištěm slavnostního gala-
večera, na němž budou v úterý 5. listopadu 
2013 vyhlášeny výsledky a předána ocenění 
nejlepším projektům, se stane stejně jako vloni 
sál České národní banky (bývalá Plodinová 
burza) na Senovážném náměstí v Praze. 
 
• SUSO - V Českých Budějovicích proběhlo 
letošní poslední postupové kolo soutěže SU-
SO. Soutěž přilákala 32 budoucích truhlářů a 
zedníků ze 12 škol z Jihočeského, Plzeňského, 
Jihomoravského kraje a Vysočiny. Nejlepšími 
v kategorii zedníků byli studenti Střední školy 
Vimperk, mezi truhláři zvítězilo družstvo 
Integrované střední školy z Rakovníka. Nej-
lepší účastníci postoupili do zářijového finá-
le na stavebním veletrhu FOR ARCH 2013. 
(v PVA EXPO PRAHA 17. až 20. 9. 2013). 

Komín, který ušetří čas i náklady 
Novinku z rodiny komínů uvádí na trh společnost Heluz. Komín se 

skládá z nových cihelných komínových tvarovek a osvědčených vysoce 
kvalitních tenkostěnných vložek. Díky tomu nepotřebuje další tepelnou 
izolaci, je levnější a jeho stavba rychlejší. 

Systémem Heluz Duo se vyrábí ve dvou variantách – Izostat Duo s 
tenkostěnnou izostatickou vložkou nové generace a Multi Duo s ten-
kostěnnou keramickou vložkou. Oba systémy mají nový typ komínové 
tvarovky, která má tři řady otvorů a tedy i více vzduchových mezer. 
Díky tomu již není potřeba tepelná izolace a to ani při vysokých teplo-
tách. A právě díky nové konstrukci bez využití přídavné izolace šetří 
peníze – komín je o 20 % levnější než ve variantě s izolací a jeho stavba je rychlejší a jednodušší. 

Hladké stěny izostatické i keramické vložky brání nadměrnému usazování pevných částí spalin, 
jsou odolné vůči kyselinám, vlhkosti, korozi a vysokým teplotám. Oproti šamotovým vložkám také 
lépe odolávají přímému plameni a nepraskají. Jsou vhodné pro všechny typy paliv, a to i při použití 
méně kvalitního otopu. Na komín Duo Multi výrobce nabízí záruku 30 let jako u všech komíno-
vých systémů Heluz, na komín Duo Izostat získá zákazník záruku 50 let. 

Nová značka budgetových pneumatik 
Na český trh přichází nová značka vzduchových pneumatik určených pro stavební a manipulační 

techniku. Bohumínský Čemat přidává do portfolia nabízených výrobků pneumatiky značky Bosto-
ne. Samotnému začlenění pneumatik Bostone do port-
folia zboží firmy Čemat předcházely měsíce testování. 
V rámci tendru na budgetového dodavatele pneumatik 
se zkoušela zejména spolehlivost s přihlédnutím k 
výhodné ceně. Z testovaných značek reagovaly pneu-
matiky značky Bostone na aktuální požadavky trhu s 
náhradními díly na stavební a manipulační stroje nej-
lépe. „Čekáme, že to bude spolehlivá, ale levnější 
alternativa značkových gum,“ uvedl Ivo Kopečný, 
obchodní ředitel společnosti Čemat. „Doporučili by-
chom je zákazníkům, kteří nelpí na životnosti a nemají extrémně vytížené stroje.“ 

Firma uvede v počáteční fázi prodeje na český trh celkem osm nejběžnějších rozměrů pneumatik 
na vysokozdvižné vozíky a dva rozměry na smykem řízené nakladače. V nabídce budou pneumati-
ky s nejběžněji používaným a zákazníky neoblíbenějším vzorkem. Další posílení portfolia pneu 
Bostone plánuje firma v závislosti na úspěšnosti uvedení značky na trh. 

Nové nařízení EU má zvýšit kvalitu stavebních výrobků 
Výrobci stavebních materiálů musí od letošního července doložit vlastnosti těchto výrobků tak-

zvaným Prohlášením o shodě. Nové nařízení EU má zvýšit kvalitu materiálů na trhu a umožnit 
snadnější postih podvodníků. Někteří výrobci se obávají zvýšení administrativní i finanční zátěže. 
Nařízení sjednocuje podmínky pro uvádění stavebních výrobků na trh a platí v celé EU. Týká se 
výrobků uváděných na trh podle harmonizovaných technických specifikací (hEN) nebo European 
Technical Assessment (ETA). 

Unijní nařízení o stavebních výrobcích klade na výrobce, distributory, projektanty, stavební do-
davatele či stavební dozor investora zvýšené požadavky. Jako příklad lze uvést povinnost deklaro-
vat vlastnosti stavebních výrobků, nakládání s výrobky při jejich distribuci či povinnost prokazovat 
obsah nebezpečných látek, uvedl prezident Svazu podnikatelů ve stavebnictví v ČR (SPS ČR) 
Václav Matyáš. Dodal, že posílen je také důraz na rozvoj výrobků šetrných k životnímu prostředí. 

Předseda Úřadu pro technickou normalizaci, metrologii a státní zkušebnictví Milan Holeček 
upřesnil, že všechny hospodářské subjekty mají nyní povinnost uvádět na výrobku své jméno, 
přikládat k němu doklady o jeho bezpečnosti a v případě pochyb o přesnosti údajů provést patřičné 
zkoušky. Podle něj se tím zlepší kontrola i případný postih nepoctivých výrobců. „Výrobky, re-
spektive výrobci mohou být v případě potřeby na základě povinně uvedených údajů snadno dohle-
datelní,“ poznamenal Holeček s tím, že technickou dokumentaci musí firmy uchovávat minimálně 
deset let. „Na žádost orgánů dozoru nad trhem musí identifikovat všechny dodavatele i odběratele 
konkrétního výrobku. To umožňuje dohledatelnost výrobce či výrobku v případě, že se prokáže, že 
výrobek je z nějakého důvodu nebezpečný,“ upřesnil Holeček. Podle Asociace výrobců minerální 
izolace (AVMI) přineslo nařízení na trh větší transparentnost. „Zákazník může porovnat porovna-
telné a pokud bude výrobce šidit, bude za to postižen. Doufáme, že pozitivní přínos nastane také v 
eliminaci nekvalitních výrobků, které k nám přicházejí například z Číny,“ podotkla tajemnice aso-
ciace Marcela Jonášová. 
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